

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-08-09-47]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 27, 2009 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M. Blumberg  
T. Cao-Huu  
I. Djordjevic  
R. Furgiuele  
S. Langlois  
M. Lesage  
A. Mazurkov  
G. McGillivray  
D. Olin  
M. Roy  
J.-P. Thomas

F. Boudreau  
A. Clifford  
C. Eruktu  
E. Gutterman  
M.-H. Larochelle  
L. Lewin  
D. Mazzeo  
K. McRoberts  
M. Reich  
S. Schoenfeld  
G. Young

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 27 février 2009 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

C. Campbell  
S. Coysh  
M. Feliciano  
J. Kalthoff  
M. Lavoie  
W. Maas (Chair/Président)  
J. McDonough Dolmaya  
G. Moyal  
I. Roberge  
D. Spring

### 1. Chair's Remarks

The following dates were approved for Council's meetings for the rest of the academic year.

- Friday, March 13, 2009
- Friday, April 17, 2009
- Friday, May 15, 2009

### 2. Minutes of the previous meeting

- **January 30, 2009 – [FC-08-09-41]**

The minutes were **approved**.

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques du président

Les dates suivantes sont approuvées pour le restant de l'année universitaire.

- Vendredi 13 mars 2009
- Vendredi 17 avril 2009
- Vendredi 15 mai 2009

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

- **30 janvier 2009 – [FC-08-09-41]**

Le procès-verbal est **approuvé**.

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

- Principal's Remarks

The Principal noted the following:

- The Principal's Advisory Committee on Campus Development has been established and met twice.
- Glendon Students enrolments – more than 13% in the number of first choice applicants; recent parents night attracted 96 families and generate very positive feedback.
- This year's Glendon's Annual Student International Studies Symposium will be on Venezuela and will be on Saturday, February 28, 2009 – more information on the Website.
- Diane Morissette has been appointed Glendon's first Federal Public Servant-in-Residence. Her mandate is to ensure that all Public Service employees have the knowledge and skill they need to deliver results for Canadians.

- Associate Principal's Remarks

L. Lewin made the following announcement:

- A Student Appreciation Day will be organized on March 26, 2009 on the Keele and Glendon campuses to recognize and thank students for their efforts in making York the outstanding University that it is. The day will also be about enhancing community among students and increasing the connectedness between them and the University itself.
- Principal McRoberts will deliver a public lecture on the topic of Dealing with Dualism: Language, Culture and Identity in Canada on Wednesday, March 11 at 7 p.m. This will be the second of the nine lectures within the College Masters' Public Lecture Series organized to celebrate the York University 50<sup>th</sup> anniversary.

#### 4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- Le comité consultatif du principal pour le développement du campus a été mis sur pied et s'est réuni deux fois.
- Les inscriptions étudiantes de Glendon – plus de 13% du nombre de demandes en premier choix ; les récentes soirées des parents ont attiré 96 familles et suscité des réactions très positives.
- Le Symposium étudiant d'études internationales de cette année portera sur le Venezuela et se tiendra le samedi 28 février 2009 – pour de plus amples renseignements, consultez le site Web.
- Diane Morissette a été engagée en tant que première fonctionnaire en résidence à Glendon. Elle aura pour mandat de veiller à ce que tous les employés de la fonction publique aient les connaissances et les habiletés requises pour offrir aux Canadiens des services de qualité.

- Remarques de la principale adjointe

L. Lewin présente les points suivants :

- Une journée d'appréciation des étudiants sera organisée le 26 mars sur les campus de Keele et de Glendon pour reconnaître les efforts des étudiants et les remercier d'avoir fait de York l'université exceptionnelle qu'elle est. La journée servira également à mettre en valeur le sens communautaire des étudiants et à renforcer le lien entre eux et l'Université.
- Le principal McRoberts donnera une conférence intitulée Dealing with Dualism: Language, Culture and Identity in Canada / Faire face à la dualité : langue, culture et identité au Canada, le mercredi 11 mars à 19 h. Ce sera la deuxième d'une série de neuf conférences offertes à l'occasion du cinquantième anniversaire de York par les doyens des différents collèges de l'Université.

- President Shoukri's address

President Shoukri reiterated part of the speech he delivered at Senate the day before. He voiced his concerns about the financial challenges facing York University as well as about issues that threaten its academic reputation. He talked about the strike and about recent disruptions from student demonstrations that will not be tolerated. He also stressed the need to enhance and protect the academic enterprise at a time of financial restraint and the need to correct the way in which we relate to each other. He noted that, among other initiatives, a consultant has been hired to review the current budget allocation model and to provide alternative models that ensure linkage between budget allocations or cuts and academic priorities. A new Provost will also be appointed. He also underlined the importance of York University acknowledging its achievements during its 50th anniversary. He summed up by recognizing Glendon's accomplishment in providing a fully bilingual liberal arts education that has continued to attract students despite the drop in applications elsewhere in the University.

The President then responded to a few questions from the floor before thanking Council for accommodating him.

- Discours du président Shoukri

Le président Shoukri reprend une partie du discours fait au sénat le jour précédent. Il exprime ses inquiétudes concernant les défis financiers auxquels l'Université York fait face ainsi que les questions qui menacent sa réputation académique. Il parle de la grève et des récentes démonstrations des étudiants qui ne seront pas tolérées. Il souligne également la nécessité d'augmenter et de protéger l'entreprise universitaire en cette période de contrainte financière et le besoin de changer les rapports que nous avons entre nous. Il note que, entre autres initiatives, un conseiller a été engagé pour passer en revue le modèle courant d'attribution du budget et pour fournir d'autres modèles pour assurer le lien entre les attributions budgétaires ou les coupures et les priorités académiques. Un nouveau « provost » sera également nommé. Il souligne également l'importance qu'il y a pour l'Université York de reconnaître ses nombreuses réussites lors de son cinquantième anniversaire. Il résume en reconnaissant l'excellent travail accompli par Glendon en offrant une éducation en arts libéraux entièrement bilingue et qui continue à attirer les étudiants en dépit de la baisse des demandes d'inscription ailleurs à l'Université.

Le président répond ensuite à quelques questions avant de remercier le Conseil de l'avoir reçu.

## 5. Reports from Standing Committees

### (a) Curriculum

M.-H. Larochelle presented the submissions from the following Departments:

- French Studies – FC-08-09-42 – the submissions were **approved** as submitted.
- History – FC-08-09-43 – the submissions were **approved** as submitted.
- Political Science - FC-08-09-44 – the submissions were **approved** as submitted.
- Women's Studies - FC-08-09-45 – the submissions were **approved** as submitted.

## 5. Rapports des comités permanents

### (a) Programmes d'études

M.-H. Larochelle présente les soumissions des départements suivants :

- Études françaises – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Histoire – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Sciences politiques - les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études des femmes - les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

**(b) PPC**

G. Young presented the 2010-2015 Academic Plan contained in document FC-08-09-46 as well as an additional 3-page document with detailing the amendments to the original text, and welcomed comments from members.

I. Roberge commended PPC members for the document. He mentioned a few points, namely pertaining to Enrollment Planning, Graduate Education, Alumni and internship.

Some few other comments were received and noted. It was then agreed that since another Council meeting has been scheduled for March 13, the Plan would be tabled until then. This will give PPC the opportunity to address concerns raised and come back with an amended version for Council to vote on.

**6. New Business**

There were none.

**7. Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:15 p.m.

**(b) CDP**

G. Young présente le plan académique 2010-2015 contenu dans le document FC-08-09-46 ainsi qu'un autre document de 3 pages détaillant les changements apportés au texte original. Il invite les membres à offrir leurs commentaires.

I. Roberge félicite les membres du CDP de leur document. Il mentionne quelques points, concernant la planification des inscriptions, les études supérieures, les anciens étudiants, et l'internat.

Quelques autres commentaires sont reçus et dûment notés. Il est ensuite convenu qu'étant donné qu'une autre session du Conseil a été prévue pour le 13 mars, le plan sera ajourné jusque-là. Ceci donnera au CDP l'occasion de considérer les inquiétudes soulevées et de revenir avec une version modifiée pour le vote du Conseil.

**6. Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

**7. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 15.